
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 32 (Alm. del), som Folketingets sund-

hedsudvalg har stillet til ministeren for sundhed og forebyggelse 

den 23. oktober 2008. Spørgsmålet er stillet efter ønske af Liselott 

Blixt (DF) 
 

Spørgsmål 32: 
"Hvad er ministerens holdning til, at man som fortalt i Radioavisen onsdag den 22. 

oktober 2008 kører rundt med patienter, der ligger i koma, fordi der ikke er inten-

sivpladser nok?" 

 

 

Svar: 
Jeg kan henvise til min besvarelse af spørgsmål S 616, som er gengivet nedenfor. 

 

"Kapaciteten på intensivområdet skal være sådan, at det kun helt undtagelsesvis er 

nødvendigt af denne grund at flytte patienter i respirator imellem sygehuse. Men 

kapaciteten på intensivafdelingerne bestemmes ikke kun af antallet af senge og 

antallet af respiratorer. Det er, som i mange andre sammenhænge, også sundheds-

personale med bestemte kompetencer, der er behov for. 

 

Det er regionerne, der som sygehusejere, skal foretage den nødvendige prioritering, 

så intensivkapaciteten svarer til behovet dels i forlængelse af planlagte operationer, 

dels som beredskab til patienter der pludseligt får behov for respiratorbehandling. 

 

Med økonomiaftalen for 2008 fik regionerne 1.650 mio. kr. ekstra til sygehusene i 

2008 og aftalen for 2009 giver sygehusene mulighed for en realvækst på 1,3 mia. 

kr. i 2009. Der er bevilget i alt 10 mio. kr. i forlængelse af finansloven for 2006 til 

køb af respiratorer. De yngre lægers vej til speciallægeniveau er speedet op, og der 

er fokus på behovet for specialuddannede sygeplejersker. 

 

Der er således taget en række – mest generelle – tiltag, som også kan have betyd-

ning på intensivområdet. Jeg må imidlertid fastholde, at det er op til regionerne at 

sikre den fornødne kapacitet." 
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